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Zápis č. 4/2011 
z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeže,  

které se konalo dne 25. října 2011 v Praze. 

 

 
Přítomni:    J. Bayer, M. Hertl, I. Pavel, Ing. F. Šonka, L. Štolba, P. Žuffa, E. Stejskalová 

Omluveni:  Ing. R. Konrád, J. Vilhelm 

Hosté:         P. Hrubeš 

 

PROGRAM:   

1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání, zhodnocení mezinárodního školení 

posuzovatelů drůbeže  

2. Celostátní výstava drobného zvířectva 2011, různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání, zhodnocení mezinárodního školení  

              posuzovatelů drůbeže 

     Jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda Ústřední odborné komise chovatelů 

drůbeže. Následovala kontrola usnesení; všechny ukládací body usnesení byly splněny.  

     Všichni účastníci jednání se postupně vyjádřili k mezinárodnímu školení posuzovatelů 

drůbeže, které se ve dnech 16. až 18. září 2011 konalo v Hradci Králové a 

v Třebechovicích pod Orebem.  Bylo konstatováno, že akce se shledala s velkým ohlasem 

především u zahraničních účastníků, z ciziny dorazila řada pochvalných dopisů.  Miloslavu 

Hertlovi a Peteru Žuffovi bylo vyjádřeno poděkování za přípravu akce. Za nedostatek byla 

považována absence tlumočníka, který měl být k dispozici našim posuzovatelům. 

(Chovatel, který se měl jako tlumočník akce zúčastnit, nepřijel.) Praktická část školení se 

uskutečnila v chovatelském areálu v Třebechovicích pod Orebem, kde se konala III. 

celostátní výstava mladé drůbeže a krajská výstava drobného zvířectva. Katalog nebyl 

uzavřený ještě ráno před posuzováním, poháry se přidělovaly i po posouzení, což by se u 

takovéto velké výstavy stát nemělo. Praktická část školení byla ovlivněna tím, že se konala 

na velké výstavě – někteří účastníci nepracovali ve stanovených skupinách, které byly 

určeny. Miloslav Hertl konstatoval, že vedení ČSCH mohlo více pomoci s přípravou akce. 

USNESENÍ DR 11/4/1/1: Účastníci jednání vyslovili poděkování Miloslavu Hertlovi a 

Peteru Žuffovi za zajištění mezinárodního školení posuzovatelů drůbeže. Především mezi 

zahraničními účastníky se mezinárodní školení setkalo se velkým ohlasem. Bylo 

konstatováno, že chybou byla absence tlumočníka, který měl být k  dispozici našim 

posuzovatelům. Praktická část se konala na III. CVMD a krajské výstavě drobného 

zvířectva – na velké výstavě je nutné katalog uzavřít s předstihem. 

 

Ad 2)  Celostátní výstava drobného zvířectva 2011, různé, diskuse, závěr 

     Předpokládá se, že na CV bude přihlášeno cca 700 ks drůbeže, delegaci posuzovatelů 

provede Ivan Pavel. ÚOK CHD věnuje tři poháry. Byly projednávány udělované tituly. 



     ÚV ČSCH schválil pro rok 2012 ÚOK CHD 40.000,- Kč na propagaci drůbeže. Bylo 

jednáno o tom, že budou vydány standardy, které by byly doplňkem k Evropskému 

vzorníku plemen drůbeže - záležitost projedná Peter Žuffa.  

     Byl schválen paušální poplatek 5.000,- Kč, který bude Peterovi Žuffovi každoročně na 

konci roku proplacen (k uhrazení vedlejších nákladů spojených se zastupováním ČSCH 

v EE).  

     Byly hodnoceny referenční vzorky nánožních kroužků na drůbež pro rok 2012. Jaroslav 

Bayer projedná s výrobcem zvýraznění popisu a větší rozestup číslic. 

     Ing. František Šonka byl jmenován delegátem odbornosti na Valnou hromadu ČSCH 

2011. 

     Ivan Pavel hovořil k závažné situaci v populaci českých slepic – řada chovů je úzce 

příbuzných, ubývají majitelé genetických zdrojů, velikost populace českých slepic se 

výrazně snížila. Ivan Pavel předložil písemný návrh řešení. Členové ÚOK CHD se 

s návrhem seznámí a návrh bude projednán na příštím zasedání ÚOK CHD.  

     Byly řešeny některé stížnosti na posuzovatele drůbeže. Situace, kdy se posuzovatel 

nedostaví na posuzování (stížnost na Zdeňka Drába) řeší dle Řádu pro posuzovatele 

drůbeže ZO ČSCH s daným posuzovatelem – jedná se o smluvní vztah mezi těmito dvěma 

smluvními stranami. Ivan Pavel dále seznámil přítomné se stížností Herberta Dufka na 

Petera Krajčíra. Stížností se zabýval předseda ÚOK CHD a předseda sboru posuzovatelů 

drůbeže. Dopis, v němž je vysvětleno, proč je stížnost neoprávněná, byl zaslán Herbertu 

Dufkovi. 

USNESENÍ DR 11/4/2/1: Peter Žuffa projedná možnost zařazení standardů českých 

plemen drůbeže do Evropského vzorníku plemen drůbeže. 

USNESENÍ DR 11/4/2/2: Byl schválen paušální poplatek 5.000,- Kč, který bude Peterovi 

Žuffovi každoročně na konci roku proplacen (k uhrazení vedlejších nákladů spojených se 

zastupováním ČSCH v EE).  

USNESENÍ DR 11/4/2/3: Byly hodnoceny referenční vzorky nánožních kroužků na drůbež 

pro rok 2012. Jaroslav Bayer projedná s výrobce zvýraznění popisu a větší rozestup číslic. 

USNESENÍ DR 11/4/2/4: Ing. František Šonka byl jmenován delegátem odbornosti na 

Valnou hromadu ČSCH 2011. 

USNESENÍ DR 11/4/2/5: Na příštím jednání ÚOK CHD bude projednám písemný návrh 

řešení v populaci českých slepic, který předložil Ivan Pavel. 

USENSENÍ DR 11/4/2/6: Pokud se posuzovatel nedostaví na posuzování, je to záležitost, 

kterou si mezi sebou musejí vyřešit smluvní strany – posuzovatel a ZO ČSCH. 

USNESENÍ DR 11/4/2/7: ÚOK CHD věnuje na CV 2011  tři poháry. 

 

                              Jednání bylo zakončeno v 16 hodin. 

 

                                                                      Ing. František Šonka,  

                                                                       předseda ÚOK CHD 

 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová 

Ověřovatelé zápisu – Ladislav Štolba, Peter Žuffa 

 

 

 

 

 

      

 
 


